
 ZPRÁVA Z KONFERENCE CYE 
 14. - 17. 11. 2024 MADRID 

 Pořádání letošního 36. ročníku konference AOECS (36th General Assembly AOECS - 
 Associacion of European Coeliac Socie�es) se zhos�la organizace FACE (  Federación de 
 Asociaciones de Celiacos de España)  v Madridu. 

 První den došlo na schůzce CYE (mladých celiaků) k představení všech zastoupených 
 členských zemí, jako poslední vystoupila Abigail jako zástupce FACE. Hlasovalo se o 
 schválení zápisu z minulé konference a také zprávy za celý rok. Proběhla diskuze o nových 
 stanovách CYE, které nakonec nebyly schváleny a byly postoupeny dalšímu projednání s 
 AOECS. Byly nám blíže představeny tři hlavní role v radě CYE - General Coordinator, Project 
 Manager a Financial Manager (koordinátor, projektový manažer a finanční manažer). 
 Odpoledne jsme vyslechli velice mo�vační prezentaci od Gill Brennan (Irsko, Board Director 
 AOECS) o strategiích a přístupech k úspěšnému plnění našich cílů. Konkrétně se probíral 
 například problém bezlepkového jídla na le�š�ch a jeho řešení. Následně jsme absolvovali 
 krátkou promluvu s Tunde Koltai (Maďarsko, Chair AOECS) o nově vydané publikaci 
 Enhancing Transi�onal Care in Diges�ve Health (Zlepšení přechodné péče o zdravé zažívání), 
 kterou nám doporučila přeložit do našich jazyků. 

 Následoval společný program AOECS a CYE, tzv. break-out sessions (skupinové diskuze). 
 Proběhly tři, jedna se týkala umělé inteligence a jejího použi� pro potřeby celiaků, další, 
 nazvaná Codex&Us, se soustředila na značení jídla a různá rizika, a tře�, které jsem se 
 zúčastnila i já, se zaměřovala na zvýšení počtu diagnos�kovaných pacientů s celiakií. Jak 
 bylo dle mého názoru správně poznamenáno, v případě vyšší míry diagnos�ky, v případě 
 použi� screeningu, nastane tzv. efekt sněhové koule, začne se o všem více mluvit, bude větší 
 mo�vace pro hledání řešení nebo ulehčení situace. Důležité je také sdílet své poznatky 
 napříč Evropou a inspirovat se u našich sousedů. 
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 Další den jsme začali hrou, ve které jsme se utvrdili v tom, že máme všichni něco 
 společného. Následovala prezentace o značení jídla, kterou nám představila María van der 
 Hofstadt Rovira (Španělsko, Scien�fic Manager AOECS). Zmínila například historii a použi� 
 symbolu s přeškrtnutým klasem a použi� lepku v kosme�ce a medicíně, k čemuž se nedávno 
 vyjadřovalo AOECS podrobněji. Delegátky z Nizozemska poté podaly zprávu o letním kempu, 
 který pořádaly v roce 2024. Popsaly překážky, které musely překonat (například hledání 
 sponzorů), průběh celého kempu a organizační �py pro další ročníky. 

 Program pokračoval probíráním nových nápadů pro pracovní skupiny, ať už se jednalo právě o 
 organizaci letního kempu, nebo o práci na sociálních médiích, časopisu Beat the Wheat nebo 
 Travel Netu. Delegá� se postupně přihlašovali do různých pracovních skupin na další rok. 
 Proběhla také volba nové rady CYE, do které nyní nastupuje Abigail Zalba Franco ze 
 Španělska (General Coordinator), Arto Han�u z Finska (Project Manager) a Dana Limburg z 
 Nizozemska (Financial Manager). Za delegáta roku byla prohlášena Jana Čarnohorski z 
 Chorvatska. Večer byl program ukončen společným focením, galavečerem a všeobecným 
 poděkováním Tunde Koltai za její mnohaleté působení v AOECS. 
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